
Stanislav Ľupták (predseda ZO OZ KOVO PPS Detva) na protestnom zhromaždení 5.4.2012 

Práve sem sme prišli preto, že v budove za nami má sídlo firma, ktorá sa rozhodla, že 

v bezprostrednej blízkosti areálu PPS, zrealizuje svoj zámer ťažiť zlato v povrchovej bani metódou 

kyanidového lúhovania. Táto firma sa volá EMED Slovakia.  

Dnes sme práve na tomto mieste, pred sídlom tejto firmy, aby sme tu ako občania, obyvatelia Detvy, 

obyvatelia Dúbrav, Kostolnej, Očovej, Vígľaša, Pstruše, Kriváňa, Hriňovej, Korytárok, Stožku, no proste 

všetci z celého Podpoľania, aby sme tak dôrazne, a tak nahlas ako sa to len dá, podporili odmietavé 

stanoviská všetkých obecných a mestských zastupiteľstiev, starostov a primátorov tomuto zámeru. 

Neprišli sme sem diskutovať o tom či je kyanid škodlivý alebo zdravý, či niekoľko stometrový kráter 

tesne pri hranici areálu PPS bude na prospech prírode alebo jej ublíži, či prospeje podnikaniu v PPS 

alebo tento areál vyprázdni. Neprišli sme sem niekoho strašiť ani šíriť nepodložené informácie, 

nepravdy alebo klamstvá. My sme sem dnes všetkým, ktorí majú v rukách rozhodovanie o tomto 

zámere, ale najmä a v prvom rade firme EMED a obvodnému banskému úradu prišli povedať, tak 

nahlas aby to počulo celé Slovensko: „My nie sme neinformovaní, my nie sme nevzdelaní, vieme 

úplne všetko, čo potrebujeme vedieť, aby sme tomuto zámeru povedali NIE.“ 


